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نکاتی درباره آداب زندگی
سرهنگ محمدرضا اسفندیار*

هرگز در حضور فرزندتان از معلمش بد نگویید، این کار به کودک ضربه می زند. 
چون باعث ایجاد حس منفی نســبت به معلمش و دلزدگی از درس و مدرسه 
می شوید. کودکان ما را خدای خود میدانند و حرف ما برای آنها بالاترین حرف 
است. اگر اشکالی می بینید، بدون اطلاع فرزند، با معلم صحبت کنید. به بچه ها 
دوران ابتدایی سخت نگیرید. دوران ابتدایی برای دانشمند شدن کودکان نیست، 
بلکه برای چشــیدن طعم لذت باسواد شدن، لذت یادگرفتن، خواندن و نوشتن 
است. نیاید با سخت گیری و ایجاد استرس این لذت بزرگ را از کودکان گرفت !
 برای دخترها قوری وفنجان و عروسک میخریم و برای پسرها ماشین و تفنگ. 
وقتــی می خواهیم غذا بخوریــم، همه خانمها باید کمک کننــد. غذا که تمام 
می شــود پدر خانواده می گوید: دخترم به مامان کمک کن ومادر لبخند می زند 
و پســر خانواده بدو به ســراغ بازي می رود! دختر یاد می گیرد کمک به مادر و 
کار خانه وظیفه من اســت. چون دخترم! پسر هم یاد می گیرد من نباید حتي 
بشقاب خودم را به آشپزخانه ببرم چون پسرم. همین می شود که بعد از یک عمر 
همان پسر در زندگي مشترک اگر بعدازظهر هم به خانه برسد، صبر می کند تا 
همسرش هرجا هست بیاد و برایش سفره بچیند! چون یاد نگرفته هرکس زودتر 
رســید و سرحال تر است می تواند براي یارش که خسته و کوفته از راه می رسد 
غذا درست کند! برخی از مردها با افتخار می گویند من تخم مرغ هم بلد نیستم 
بپزم! ما دختر را منفعل و برای خانه داری بار می آوریم و پسر را برای تکاپو.ریشه 
این رفتار که مرد در خانه دست به سیاه و سفید نمی زند و زن فقط باید آشپزی 

کند و جایش در آشپزخانه است.به بچه ها درست زندگی کردن را یاد بدهیم.
تصورات اشتباه قبل از ازدواج

عوضش می کنم. اگر شما هم چنین فکری را در سر دارید، نباید فراموش کنید 
که شما و همسرتان، از دو خانواده و دو فرهنگ متفاوت هستید. باید برای هم 
بمیریم. اما گمان نکنید برای داشــتن یک زندگی عاشقانه، نیاز به یک زندگی 
افســانه ای دارید، درست اســت.  که بایدخواستگارتان را دوست داشته باشید، 
اما قرار هم نیســت هر روز فیلم هندی بازی کنید. عشق با گذشت زمان تمام 
می شود! یک عشق واقعی می تواند با آرامش و روزمرگی هم همراه شود. مرحله 

دوم عشق، صمیمیت و همراهی است و اصلا به معنای پایان عشق نیست.
مسئولیت اداره زندگی فقط به عهده مرد است

اگر می خواهید زندگی موفق و آرامی داشــته باشید، از همان اول سنگ ها را وا 
بکنید و مسئولیت ها را تقسیم کنید.

مردها ارزش حمایت را نمی فهمند
مردها خیلی راحت تفاوت شما با زنان دیگر را می بینند.

به خاطر من هر کاری می کند
درســت است که عشق قدرت می آورد، اما قرار نیست که از همسرتان، به گناه 

عاشق شدن، یک فرد ضعیف و زیردست بسازید.
*مشاور مرکز مشاوره خاوران تهران

۲۸ فوتی و شناسایی ۱۳۰۷ بیمار جدید کرونا 
در کشور

بنابر اعلام وزارت بهداشــت، طی ۲۴ ساعت، ۱۳۰۷ بیمار کووید ۱۹ در کشور 
شناسایی شــده و از این میان ۲۵۱ نفر از آنها در مراکز درمانی بستری شدند.
به گزارش ایســنا، از روز ۵ اردیبهشــت تا روز ۶ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ و بر 
اســاس معیارهای قطعی تشــخیصی، یک هزار و ۳۰۷ بیمــار جدید مبتلا به 
کووید۱۹ در کشــور شناسایی و ۲۵۱ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران 
کووید۱۹ در کشــور به ۷ میلیون و ۲۱۸ هزار و ۴۲۴ نفر رسید.متاســفانه در 
طول ۲۴ ســاعت، ۲۸ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دســت دادند و مجموع 
جان باختگان ایــن بیماری به ۱۴۱ هزار و ۲۴ نفر رسید.خوشــبختانه تا روز 
۶ اردیبهشــت ماه ۶ میلیون و ۹۷۲ هزار و ۲۸۶ نفــر از بیماران، بهبود یافته 
و یا از بیمارســتان ها ترخیص شــده اند.۹۹۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ 
در بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتان ها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۶ 
اردیبهشت ماه ۵۰ میلیون و ۹۱۴ هزار و ۵۸۶ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در 

کشور انجام شده است.

اولتیماتوم وزارت بهداشت 
به داروخانه هایی که اینترنتی دارو می فروشند

مدیر کل دفتر بازرسی، ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به شکایات وزارت بهداشت 
گفت: برخی از داروخانه ها فروش اینترنتی دارو دارند که این امر تخلف اســت.
به گزارش ایســنا، دکتر علیرضا رحیم نیا، درخصوص فــروش اینترنتی دارو، 
گفت: در حال حاضر فروش اینترنتی دارو، مجوز نداشــته و تخلف اســت؛ در 
این خصوص جلســاتی برگزار و مقرر شد که داروخانه هایی که فروش اینترنتی 
دارو انجام می دهند، شناســایی شده و علاوه بر اینکه سهمیه دارویی شان قطع 
می شــود، به کمسیسیون ماده ۲۰ نیز معرفی شــوند.مدیر کل دفتر بازرسی، 
ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به شکایات وزارت بهداشت، افزود: اکنون، برخی از 
داروخانه ها فروش اینترنتی دارو دارند که این امر تخلف است.بنابر اعلام روابط 
عمومی وزارت بهداشت، وی تاکید کرد: لازم است که رسانه ها در آگاهی رسانی 

و اطلاع رسانی به مردم در مورد این موضوع اهتمام ورزند.

انتقاد درمانگران اعتیاد از تصمیم سازمان غذا و دارو
درمانگران مراکز ترک اعتیاد، از اقدام ســازمان غذا و دارو برای عرضه داروهای 
ترک اعتیــاد در داروخانه ها انتقاد کردند.به گــزارش خبرگزاری مهر، جمعی 
از درمانگران مراکز ترک اعتیاد کشــور در اعتراض به اقدام ســازمان غذا دارو 
مبنی بر توزیع و عرضه داروهای مخدر و تحت کنترل در داروخانه ها و مداخله 
غیرعلمی، در مقابل ســتاد مبارزه با مواد مخدر تجمع کردند.کانون سراسری 
انجمن های صنفی مراکز درمان ســوءمصرف مواد، با توجه به تجمع خودجوش 
درمانگــران اعتیاد، ضمن مخالفت با تجمع و حل مســائل به شــیوه گفتمان، 
ابلاغیه ســازمان غذا و دارو را کامــلًا مخالف با مصوبات و ابلاغیه های نهادهای 
بالادســتی مبنی بر ممنوعیت مطلق عرضه داروهای آگونیست در داروخانه ها 
دانستند و اعتراض شدید خود را به اقدامات فراقانونی سازمان غذا و دارو اعلام 
داشــتند.بنا به اعتقاد کانون درمانگران اعتیــاد، نتایج مداخله غیرعلمی در این 
حوزه می تواند منجر به خروج بیماران از چرخه درمان شــود.درمانگران مراکز 
ترک اعتیاد، با مخاطب قرار دادن وزیر بهداشــت، عنوان داشــتند که تعطیلی 
مراکــز درمان اعتیاد و خروج بیماران از چرخــه درمان، تبعات ناگواری در پی 

خواهد داشت که می تواند سلامت جامعه را تهدید کند.

حضور 4۰۰ استارتاپ شرکت دانش بنیان
 در اینوتکس ۲۰۲۲

دبیر یازدهمین نمایشــگاه بین المللی نــوآوری و فناوری  با اعلام خبر ثبت نام 
حضور در این نمایشــگاه گفت: نمایشــگاه  اینوتکــس ۲۰۲۲ با حضور حدود 
۴۰۰ شــرکت و استارتاپ در فضایی به وسعت ۵هزار متر برگزار خواهد شد.به 
گزارش ستاد خبری نمایشگاه اینوتکس ۲۰۲۲، »سجاد عباسی فشمی« گفت: 
فضای ارائه غرفه در یازدهمین نمایشــگاه بین المللی نوآوری و فناوری، نسبت 
به ســال های گذشــته افزایش یافته و با توجه به استقبال خوب شرکت های و 
اســتارتاپ های متقاضی ظرفیت ثبت نام برای دریافت غرفه تکمیل شده است.
او تصریح کرد: نمایشــگاه اینوتکس ۲۰۲۲ در فضایی به وســعت ۵ هزار متر 
و حضــور حدود ۴۰۰ شــرکت دانش بنیان و صنعتی داخلی برگزار می شــود. 
همچنین پاویون روســیه و پاویون هند نیز برقرار می باشــد. در این نمایشگاه 
مقامات مسئول کشورهای خارجی به عنوان بازدید کننده حضور خواهند داشت 

و از پارک اسکور کوهای روسیه نیز تیمی در نمایشگاه حضور خواهند داشت.

خیابان ۳۵ متری شهید افتخاری 
بر روی شهروندان باز شد

خیابان ۳۵ متری شــهید افتخاری در منطقه یک با هدف خدمات رســانی به 
شهروندان و کاهش ترافیک محدوده دارآباد صبح امروز سه شنبه ۶ اردیبهشت 
ماه ۱۴۰۱ به روی شــهروندان و خودروهای عبوری باز شــد.به گزارش روابط 
عمومی شــهرداری منطقه یک حمیدرضا حاجوی شهردار این منطقه با اعلام 
خبر فوق اظهار داشــت: پس از ۸ سال با تعامل قطعی و تایید نهایی مسئولین 
ارتش جمهوری اســلامی ایران، خیابان ۳۵ متری شــهید افتخــاری به روی 
شهروندان باز و تردد در آن برقرار و دارآباد به بزرگراه امام علی )ع( متصل شد.

نگاه

اخبار کوتاه

معاون شهرسازی شهردار تهران مطرح کرد

۸۰ درصد استان تهران زیر خط فقر مسکن
۴۳ درصد تهرانی ها مستاجرند

عضو کمیته ملی واکسیناسیون کرونا اعلام کرد

۵۰ میلیون دوز واکسن کرونا در انبارها 
 دولت ریسک تولید واکسن ایرانی را بپذیرد

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد

تعطیلی رشته »ریاضی« برخی دبیرستان ها به دلیل عدم تقاضا

معاون مرکز پزشکی حج و زیارت هلال احمر اعلام کرد

چگونگی معاینات پزشکی زائران حج امسال 

رئیس هیات امنای صرفه جویی ارزی وزارت بهداشت خبر داد

۳۵ میلیون دوز واکسن کرونا؛ نیاز اولیه امسال 

معاون شــهر سازی شهردار تهران با بیان اینکه ۴۳ درصد 
تهرانی ها مســتاجرند گفت: بر اساس مطالعات ۴۲ درصد 
مردم در کشــور زیر خط فقر مسکن هستند که این رقم 
در استان تهران ۸۰ درصد است.به گزارش ایسنا صارمی با 
حضور در جلســه علنی شــورای شــهر تهــران در مورد 
قرارگاه جهادی مســکن توضیحاتی به اعضای شــورا داد 
و گفت: تهران ســالانه به ۱۵۰ هزارواحد نیــاز دارد و بر 
اســاس آمارهای جهانی در بحث مسکن فقط شهر دمشق 
وضعیتــی بدتر از مــا دارد.وی با بیان این که بر  اســاس 
قانون واسناد بالا دستی شهرداری تهران می تواند در مورد 
مسکن ورود داشته باشد گفت: در این چند ساله مطالعات 
زیادی در خصوص مسکن انجام شده و دیگر جامعه قبول 
نمی کند که بخواهیم در حوزه مسکن آزمون و خطا داشته 
باشــیم.وی با بیان این که تغییرات جمعیتی تهران بیشتر 
از شهرهای دیگر است  گفت: شهردارتهران سیاستش این 
اســت که ما نمی توانیم در موضوعات شــهری بی تفاوت 
باشــیم و به همین علت در همان اول کاراعلام کردند که 
هفته ای دو ساعت وقتشان را به قرارگاه مسکن اختصاص 
می دهنــد و به حق ایــن اتفاق افتاد.وی بــا بیان این که 
شــهرداری در اعطای تسهیلات  می تواند به مسکن سازی 
کمک کند گفت: روزی درتهران شــاهد بودیم که سالانه 
۳۲ هزار پروانه صادر می شــد اما حالا این عدد به ۵۰۰۰ 
رســیده و این در حالی اســت که مطالعات نشان می دهد 
تاسال ۱۴۳۰ رشــد جمعیت تهران افزایش خواهد داشت 
و ما باید آینده نگر باشــیم. به طــوری که در حال حاضر 
جمعیت تهران که در سال ۹۵ بیش از ۸ میلیون بوده حالا 
احتمالا با انحراف معیــاردو درصدی به بیش از ۹ میلیون 
رسیده است.وی با بیان این که به ما می گویند که جمعیت 
پذیری تهران را افزایش ندهید گفت: ما که نمیتوانیم مردم 
را بیرون کنیم چرا که مردم با بخشــنامه به تهران نیامدند 
که حالا با بخشنامه از تهران بروند و این در حالی است که 
بررسی ها نشــان داده در سال آینده جمعیت تهران یک و 

نیم تا ۴ میلیون بیشتر می شود.

 تهران سالانه به ۱۵۰ هزار واحد مسکونی 
احتیاج دارد

وی با بیان این که در سال گذشته تنها ۵۳۰۰ پروانه صادر 
شــده اما این اتفاق فقط در تهران نشان می دهد گلوگاهی 
وجــود دارد وباید رفع شــودگفت: آمارها نشــان می دهد 
وضعیت در این حوزه خوب نیســت وامســال حتی تعداد 
پروانه های صادره به نســبت ســال ۹۹ هزارو ۷۰۰ پروانه 
کمتر شــده و این در حالی است که بســیاری از مناطق 
همچون منطقه ۲۱ ظرفیت پذیــری جمعیت دارد.وی با 
بیان این که فکر نکنید که اگردر تهران ســاخت و ســاز 
وتراکم کاهش یابد جمعیت کم می شود بلکه این جمعیت 
به حومه و حاشــیه تهران می رود گفت: تهران ســالانه به 
۱۵۰ هزار واحد مســکونی احتیاج دارد و این به گونه ای 
است که ازســال ۹۳ تعداد واحدها به سالانه۶۵ هزارواحد 
رسیده است و به رغم فشارتقاضا عرضه پایین امده است به 
گونه ای که یک متر واحد مسکونی مثلا در خیابان کارگر 

شمالی در ســال ۹۷ ،۷ میلیون بوده اما حالا ۸۰ میلیون 
شــده و این افزایش در عرض ۳ سال رخ داده است.وی با 
بیان این که بر اســاس مطالعات ۴۲ درصد مردم در کشور 
زیر خط فقر مسکن هســتند گفت:  در استان تهران ۸۰ 
درصد زیر خط فقر مســک هستند که البته باید بگویم بر 
اساس تعریف ها اگر ســهم  هزینه مسکن در سبد خانوار 
بیش از ۳۰ درصد باشــد ،خط فقر مسکن اعلام می شود و 
باید دولت ملزم شــود که نگاه ویژه تری به مسکن تهران 
داشــته باشد. چراکه آمارها نشان می دهد سهم مسکن در 
ســبد خانوارها ۸۰ درصد اســت.وی با بیان این که سهم 
مســکن در سبد هزینه خانوار تهرانی از سال ۹۶ به بعد به 
۶۵درصد رسیده است گفت: یعنی اگر متوسط درآمد یک 
خانواده ۱۰ میلیون تومان باشــد ۶ و نیم میلیون به اجاره 

اختصاص داده می شود.
۳۴ درصد خانوارهای تهرانی ۱و ۲ نفره هستند

وی با بیان این که بعد خانوار یک نفره درتهران۱۱ درصد، 

دو نفره ۲۳ درصد و ۳ نفره ۳۰ درصد است گفت: ۳۴ درصد 
جامعه تهران خانوارهای ۱و ۲ نفره تشکیل می دهند واین 
در حالی است که ۴۳ درصد تهرانی ها مستاجرهستند و اما 
متوسط کشــور ۲۵درصد است و اجاره نشینی در مناطق 
۴ و ۱۵ بیشــتر اســت .وی با بیان این که شاید باید الزام 
پارکینــگ برای واحدهای کوچک را برداریم گفت: شــورا 
اگر بتواند که طرحی بدهد که پارکینگ برای خانواده هایی 
که ماشــین دارند الزامی شود ، خوب است.وی با بیان این 
که تا پایان ســال عملیات اجرایی نوسازی ۵ محله شروع 
می شــود گفت: حدود ۵۰۰۰ واحد مســکونی برای اولین 
بار با مرکزیت محلات ســاخته میشود که بخش خصوصی 
نیز در این خصوص فعال اســت که خبر خوبی اســت.وی 
افزود:اما اگرمناطق ملزم شوند که زمین های در اختیارشان 
را به ســازمان نوسازی بدهند می توانیم به این امر سرعت 
بیشتری بدهیم چرا که ما اراضی مستعد برای مسکن را در 
تهران شناسایی کردیم و حدود ۱۸ میلیون متر مربع زمین 
که امکان بار گذاری مســکن دارد را شناسایی و مناطق را 

ملزم کردیم که در امر تولید مسکن فعال باشند.
وی در مورد تفاهم نامه ها نیز گفت: تفاهم نامه ای با بنیاد 
مسکن برای ساخت ۱۰ هزار واحد مسکونی منعقد کردیم 
که کار ســاخت ۴ هزار واحد در منطقه ۵ و ۱۶ آغاز شده 
اســت که سهم شهرداری زمین و پروانه بود و آنها نیز باید 
هزار میلیارد تومان در منطقه ۵ به شهرداری برای توسعه 
خط مترو کمک کنند و این تعاملات دو طرفه اســت.وی 
بــا بیان این که الزام داریم که در قــرارگاه جهادی صدور 
پروانه بیش از ۲ ماه طول نکشــد گفت: پروژه های پیشتاز 
مــا در محلات بریانک، مینایی، رجایی، فدائیان اســلام و 

غیره است.
وی در پایان از شــورای شهر خواســت که یک نوار ۱۰۰ 
متری در حریم راه آهن در منطقه ۱۷ و۱۸ وجود دارد که 
حالا با پایین رفتن خط راه آهن بلا استفاده مانده و دولت 
باید حریم راه آهن را کم کند و از شــورا می خواهیم که ما 

را ملزم کند  که تا حریم ۳۰ متری مجوز بدهیم.

عضو کمیته ملی واکسیناســیون کرونا با اشاره به کاهش 
تقاضای جهانی واکســن کرونا، ایــن موضوع را چالش این 
روزهــای عرصه واکسن ســازی خواند و درباره سرنوشــت 
واکســن های ایرانی، گفت: اینکه ادامه تولید واکســن های 
ایرانی به چه صورت باشد یک تصمیم سیاسی است؛ نباید 
ریســک را به واکسن ســاز تحمیل کرد؛ بلکه مانند ســایر 
کشــورها باید ریسک را به ســمت دولت برد و لازم است 
واکسن سازها حفظ شوند.دکتر مصطفی قانعی در گفت وگو 
با ایســنا، درباره آخرین اخبار واکســن های ایرانی کرونا، 
گفت: خوشــبختانه اکنون قرارداد واکسن های تولید شده 
بسته شده است و بخشی از آنها مانند واکسن اسپایکوژن، 
کووپارس، نورا، فخرا و... توسط سازمان غذا و دارو یا هیئت 
امنای ارزی خریداری شــده است. این واکسن ها اکنون در 
انبار موجود هستند. آمار دقیقی ندارم اما تصور می کنم هر 
واکســنی حداقل یک تا ۵ میلیون دز قرارداد خرید داشته 

است که پول آن باید به شکل کافی پرداخت شود.
او در پاســخ به ایســنا درباره واکســن MRNA شرکت 
رناپ نیز  بیان کرد: این واکســن هنوز نتوانســته اســت 
آخریــن مجوزهایش را برای ورود بــه فاز بالینی اخذ کند. 
مشــکلاتی اداری دارد که باید کمک کنیم رفع شــود.وی 
درباره واکســن آدنوویروســی پاســتور نیز بیان کرد: این 
واکســن مرحله پیش بالینی را طی کرده است و باید مجوز 
ورود به کارآزمایی بالینی را بگیرد.وی با اشــاره به اهمیت 
کامل بودن سبد واکسیناســیون ایران،   تصریح کرد: باید 

همه انواع واکســن در سبد واکسیناسیون ما اعم از واکسن 
با ساختار ویروس کشــته شده، پروتئینی و... وجود داشته 
باشد. واکسن اسپوتنیک نیز تحت لیسانس روسیه در ایران 
تولید شده است که مباحثی در مورد بازار مصرف آن وجود 
دارد. خودشان اعلام کردند که تولید صورت گرفته و منتظر 
خرید واکســن هستند اما بحث این است که اگر خرید هم 
انجام شــود، با توجه به میزان واکسیناسیون صورت گرفته 

در کشور، در مصرف آن مشکل خواهیم داشت.
قانعــی تاکید کرد: با این اوصاف مــا وضعیت خوبی داریم 
و کل نیاز داخل به واکســن در حال تامین شــدن است و 
خوشــبختانه مشکلی با تامین واکسن نداریم. البته به طور 
کلی در دنیا و ایران مصرف واکســن کاهش یافته است که 
این چالش امروز ما است.وی افزود: سال گذشته بحث سرِ 
نبود واکســن بود و امسال بحث سر فروش واکسن ها است. 
داخل انبارهــا ۵۰ میلیون دز واکســن )ایرانی و خارجی( 
دپو داریــم و اکنون موضــوع مهم این اســت که چگونه 

واکسن سازها را حمایت کنیم تا از دور خارج نشوند.
او ادامــه داد: اینکه ادامه تولید واکســن های ایرانی به چه 

صورت باشــد یک تصمیم سیاســی اســت، نباید ریسک 
را به واکسن ســاز تحمیل کرد؛ بلکه مانند ســایر کشورها 
باید ریســک را به ســمت دولت برد؛ بنابراین لازم اســت 
واکسن ســازها حفظ شــوند چون ما نمی دانیم موتاسیون 
بعــدی ویروس به چــه صورت خواهد بــود و چقدر طول 
می کشد. واکسن سازها نباید از دور خارج شوند که اگر این 
اتفاق رخ دهد دوباره باید به واردات روی بیاوریم. علی رغم 
کاهش مصرف واکســن در سطح جهانی و همچنین ایران، 
اما تولید واکسن ها باید تا حدی که شرکت ها از هم نپاشد، 
ادامه داشته باشــد. عضو کمیته ملی واکسیناسیون کرونا، 
مجددا تاکید کرد: در این میان یک ریســک وجود دارد که 
نباید به واکسن ساز تحمیل شود. در مدل تجاری یک زمان 
محصول برای بازار تولید می شود که پیش بینی آن با خود 
شــرکت  است، اما وقتی کســی برای دولت دست به تولید 
می زند، خود دولت باید ریســک آن را بپذیرد و هیچ راهی 
جز این کار نیســت.وی با اشاره به ذخیره ۵۰ میلیون دزی 
واکســن در انبارهای کشور، اظهار کرد: برخی واکسن های 
خارجی خریداری شــده به دلیل عدم استقبال از تزریق دز 

سوم، در حال نزدیک شدن به تاریخ انقضای خود هستند. 
تاریخ انقضاها در بیشترین حالت معمولا یک ساله است.

قانعــی در عیــن حال بــا تاکید بــر لزوم تکمیــل روند 
واکسیناســیون و مراجعه مردم در این زمینه، افزود: تزریق 
دز سوم به جمعیت باید جدی گرفته شود؛ چون این موضوع 
به اثبات رســیده اســت که تزریق ۳ دز واکسن، بستری و 
مرگ ناشی از کرونا را کاهش می دهد و این امر باید جدی 
گرفته شــود. تزریق دز چهارم نیز مصوب شد که به کادر 
درمان و افراد بالای ۸۰ ســال یا افراد دچار ضعف سیستم 
ایمنی تزریق شود.عضو کمیته ملی واکسیناسیون کرونا در 
پاسخ به ایسنا درباره صادرات واکسن های ایرانی، به کاهش 
تقاضای جهانی واکســن  کرونا اشــاره کرد و گفت: الان در 
عراق هم واکسن هایشان را منهدم کردند، افغانستان هم به 
شکل هبه واکسن می خواهد و... در کل باید تقاضایی برای 
واکسن وجود داشته باشد.وی در پاسخ به این سوال که آیا 
با توجه به کاهش تقاضای واکسن و موجود بودن حدود ۵۰ 
میلیون دز واکســن در انبارها باز هم نیاز است واکسن های 
جدید ایرانی که در پلتفرم هــای دیگر کار کرده اند و هنوز 
به مطالعات بالینی نرسیده اند، کار را ادامه داده و ساخته و 
تولید شــوند؟، گفت: به هر حال باید روی محصولات دیگر 
هم تمرکز کنیم. مهم دســتاوردها در پلتفرم های ساخت 
واکسن و دارو است؛ چراکه پس از آنکه این شرکت ها تولید 
کننده محسوب شدند می توانیم به سراغ تولید سایر داروها 

و واکسن ها با این پلتفرم ها برویم.

معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکه بازگشــت به آموزش حضوری بــه عنوان موضوعی 
مهم از ابتدای امســال مطرح و اجرایی شد گفت: آموزش 
حضوری با دو ســال وقفه مواجه بود و بعــد از ۲۵ ماه از 
سرگرفته شد و با اســتقبال والدین و دانش آموزان همراه 
بود به گونــه ای که بیش از ۹۲ درصــد دانش آموزان در 
مدرســه حضور یافتنــد. به گزارش ایســنا، محمدمهدی 
کاظمی در نشستی خبری به مناسبت هفته مشاغل با بیان 
اینکه در راســتای اجرای سندتحول بنیادین و سندتحول 
دولت نیازمند توســعه همکاری با رسانه ها هستیم گفت: 
مطالبه گری از دستگاه های مختلف برای ایفای نقش شان 
در اجرای ســندتحول بنیادین ضروری اســت.وی افزود: 
بازگشــت به آموزش حضوری به عنوان موضوعی مهم از 
ابتدای امسال مطرح و اجرایی شد. آموزش حضوری با دو 
ســال وقفه مواجه بود و بعد از ۲۵ ماه از سرگرفته شد و با 
اســتقبال والدین و دانش آموزان همراه بود به گونه ای که 
بیش از ۹۲ درصد دانش آموزان در مدرسه حضور یافتند.
معــاون وزیر آموزش و پرورش بــا بیان اینکه هیچ چیزی 
جایگزین آموزش حضوری نیســت گفت: با افت یادگیری 
در دوران کرونا روبه رو شــدیم که مختص ما نبود و همه 
دنیا مبتلابه آن شــدند. علی رغم همه تلاش های معلمان، 

به علت ماهیت آموزش های غیرحضوری این اتفاق رخ داد.  
برنامه های جبرانی باید پیش بینی می شــد.وی بر ضرورت 
هدایت تحصیلی صحیح دانش آموزان تاکید و اظهار کرد: 
تصویب نظام جامع مشــاوره در شــورای عالی آموزش و 
پرورش و ابلاغ آن از سوی وزیر آموزش و پرورش بستری 
را برای یک هدایت تحصیلی مناسب فراهم می کند. بر این 
اســاس شناسایی استعدادها و علایق دانش آموزان باید به 
درســتی اتفاق بیفتد.کاظمی ادامه داد: یکی از آسیب های 
کرونا بر »هدایت تحصیلی« وارد شــد و فرصت آشــنایی 
دانش آموزان با مشــاغل و دیگر اقدامات به خوبی فراهم 
نشــد. استفاده از ظرفیت معلمان بسیار حائز اهمیت است 
و در تلاشیم در ســال تحصیلی آتی مشارکت معلمان که 
نقش کلیدی در شناســایی اســتعداد و توانمندی دانش 

آموزان دارند را افزایش دهیم.
معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکه مهارت آموزی و کارآفرینی در متوســطه اول و دوم 
نظری با محوریت برنامه درســی از دیگر برنامه هایی است 
کــه دنبال می کنیم اظهار کرد: ســهم آموزش های فنی و 

حرفه ای و کاردانش ۳۶.۳۵ درصد اســت و در تلاشــیم با 
برنامه ریزی های انجام شــده آن را به ۴۵ درصد برسانیم. 
البتــه صرفا به دنبــال افزایش کمی نیســتیم و به ارتقای 
کیفی نیز توجه داریم.وی افــزود: باید دانش آموزان را به 
گونــه ای تربیت کنیم که در پایان دوره تحصیل مهارتی را 
کسب کرده باشــند. باید از ظرفیت صاحبان مشاغل بهره 
مند شویم. شهرک های صنعتی فرصت خوبی هستند و از 
استان ها خواسته ایم برای ایجاد هنرستان های همجوار در 

شهرک های صنعتی برنامه ریزی کنند.
معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکــه اکنــون ۱۴.۸۷ درصد دانش آموزان ما در رشــته 
ریاضی تحصیــل می کنند گفت: در حالــی که علوم پایه 
زیرســاخت های علمی و فنی کشور را فراهم می کند و اگر 
برنامه ریزی لازم برای افزایش توجه به این رشته را نداشته 
باشیم در آینده با مشــکلاتی مواجه خواهیم شد. افزایش 
ســهم دانش آموزان رشــته ریاضــی در هدایت تحصیلی 
مدنظر اســت.وی افزود: با افزایش تعداد دانش آموزان در 
رشــته تجربی در سال های گذشــته مواجه بوده ایم و باید 

طراحی مناســبی برای افزایش ســهم دانــش آموزان در 
رشــته ریاضی و فیزیک داشته باشیم. رشته ریاضی برخی 
دبیرســتان ها به علت عدم تقاضا تعطیل شــده است که 
باید برای آن چاره اندیشــی کنیم.کاظمی درباره تغییرات 
کنکوری با توجه به مصوبه شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
و جزئیات و نحوه احتســاب ســوابق تحصیلی گفت: هنوز 
این موضوع به ما ابلاغ نشــده و از جزئیات آن خبر نداریم، 
اما طبق آنچه رســانه ای شد، قرار است امتحانات نهایی و 
سوابق تحصیلی از ســال ۱۴۰۲ سهم ۶۰ درصدی داشته 
باشــد به این ترتیب که در سال ۱۴۰۲ سهم ۶۰ درصدی 
سوابق در پایه دوازدهم، در سال ۱۴۰۳ سهم ۶۰ درصدی 
سوابق در پایه های یازدهم و دوازدهم و در سال ۱۴۰۴سهم 
۶۰ درصدی ســوابق در پایه های دهم، یازدهم و دوازدهم 
مــلاک قرار خواهد گرفت. کاظمی ادامــه داد: کنکور مانع 
تحول و اجرای برنامه های تحولی در نظام آموزشی شده و 
برخی دروس تحولی تحت تأثیر کنکور قرار گرفته اند و این 
مصوبه بخشی از چالش ها و لطمه ها را جبران خواهد کرد. 
ما آمادگی اجرا داریم که با هماهنگی ســازمان ســنجش 
انجام شــده و امتحانات نهایی را در سه پایه اجرا خواهیم 
کرد، امــا به طور کلی درباره جزئیات نمی توانیم اظهارنظر 

قطعی داشته باشیم.

معاون حج و عمره مرکز پزشــکی حج و زیارت هلال احمر اعلام کرد: فراخوان 
پزشکان حج ۱۴۰۱ امروز اعلام می شود.به گزارش ایسنا، طاهر درودی در پاسخ 
به اینکه معاینه زائران ایرانی حج تمتع از چه زمانی آغاز می شود، گفت: با توجه 
به اینکه عربســتان دیرهنگام اعلام کرد که زائران سایر کشورها نیز اجازه حضور 
در مناســک حج را دارند، زمان استاندارد برای انجام معاینات پزشکی در اختیار 
نداریم.معاون حج و عمره مرکز پزشکی حج و زیارت جمعیت هلال احمر با تأکید 
بر اینکه در یک محدوده زمانی محدود باید به ســرعت کارها انجام شود، گفت: 
منتظر هستیم سازمان حج و زیارت لیست کاروان ها را در اختیار ما قرار دهد تا 
پزشکان کاروان ها را اعلام کنیم. فراخوان پزشکان برای انجام معاینات پزشکی را 
امروز اعلام می کنیم و ترجیحا از پزشــکانی که سال ۹۹ معاینات پزشکی زائران 
را انجــام دادند اما به دلیل عــدم برگزاری حج برای زائران خارجی به حج تمتع 
اعزام نشدند در حج امسال استفاده خواهد شد.درودی اضافه کرد: تا پایان هفته 
تکلیف پزشکانی که قرار است معاینات پزشکی را انجام دهند مشخص می شود و 
امیدواریم در این فرصت کم باقی  مانده اقدامات لازم را انجام دهیم.وی در پاسخ 
به اینکه با توجه به شــرایط کرونا آیا لیست داروهای ارسالی به عربستان تغییر 

می کند؟ گفت: بله؛ لیست دارویی ما نسبت به سال های قبل تغییر داده می شود 
و داروهایی که برای بیماری های تنفســی مورد نیاز است را همراه خواهیم برد. 
در سال های قبل در این تاریخ داروها خریداری، بسته بندی و به عربستان ارسال 
شده بود اما امسال چون دیرهنگام اعلام شده محدودیت زمانی داریم و در حال 
مذاکره با طرف سعودی هستیم که آیا امکان انتقال دارو را داریم یا خیر.درودی 
اضافه کرد: اگر امکان انتقال دارو باشد، داروها از ایران خریداری می شود در غیر 
این صورت ناچار هســتیم در داخل عربستان خرید داروها را انجام دهیم.معاون 
حج و عمره مرکز پزشکی حج و زیارت در خصوص آمادگی این مرکز برای حضور 
در حج هوشمندی که عربستان مدام آن را مطرح می کند، گفت: آنچه عربستان 
به عنوان حج هوشــمند مطرح می کند بیشتر ثبت داده ها و اطلاعات زائران در 
کشور مبدأ در سامانه های الکترونیک است که سعودی ها آن را راه اندازی کرده اند.
وی گفت: ثبت اطلاعات پزشــکی زائران را از سال ها قبل انجام می دادیم. پرونده 
الکترونیک پزشکی را نیز حتی قبل از اجرای وزارت بهداشت، در حوزه حج اجرا 
می کرده ایم. البته هنوز ســعودی ها هیچ درخواســتی از ما نداشته اند که چطور 
داده هایمان را وارد سامانه های آنها کنیم ولی روالی که ما سال های قبل داشتیم 

و شامل ثبت الکترونیک اطلاعات پزشکی زائران بود، همچنان برقرار است.بنابر 
اعلام پایگاه اطلاع رســانی جمعیت هلال احمــر، وی در خصوص اینکه زائران 
باید چند دز واکسن تزریق کرده باشند، گفت: طبق دستورالعملی که عربستان 
اعلام کرده حداقل دو دز واکســن باید زائران تزریق کرده باشــند اما با توجه به 
دســتورالعمل های وزارت بهداشــت ایران و از آنجایی که تزریق ســه دز ایمنی 
بیشــتری ایجاد می کند پیشــنهاد ما به زائران حج ۱۴۰۱ تزریق سه دز واکسن 
اســت.یادآوری می شود،  ســال جاری ۳۹ هزار و ۶۳۵ زائر ایرانی در حج تمتع 

حضور خواهند داشت.

رئیس هیات امنای صرفه جویــی ارزی با بیان اینکه اعلام 
نیاز اولیه برای واکســن کرونا در ســال ۱۴۰۱، بالغ بر ۳۵ 
میلیون دز بوده است، گفت: در حال حاضر تنها منبع تامین 
واکســن کرونا در کشــور، تولیدکنندگان داخلی واکسن 
داخلی هستند و برنامه ای برای خرید خارجی واکسن کرونا 

وجود ندارد.
به گزارش ایســنا، مهندس حسین صفوی درباره وضعیت 
خرید واکســن کرونا از تولیدکنندگان داخلی، گفت: برای 

سال ۱۴۰۱ بالغ بر ۳۵ میلیون دز واکسن کرونا نیاز اولیه ای 
بوده که وزارت بهداشــت اعلام کرده است. قاعدتا با توجه 
به میزان مصرف واکســن ها این عدد قابل تغییر است که 
چه میزانی مصرف واقعی و نیازی اســت که باید خریداری 

شود که با توجه به میزان مصرف، تامین می شود.وی افزود: 
در حال حاضر تنها منبع تامین واکســن کرونا در کشــور، 
تولیدکنندگان داخلی واکســن داخلی هستند و برنامه ای 
برای خرید خارجی واکسن کرونا وجود ندارد. بنابراین طبق 

اعلام نیاز و مصرفی که انجام می شــود، تامین واکسن هم 
از تولیدکننــدگان داخلی انجام می شــود.بنابر اعلام کانال 
تلگرامی وزارت بهداشــت، صفوی ادامه داد: شــرکت های 
تولیدکننده داخلی واکســن به عنــوان یکی از دارایی های 
بســیار مهم در کشور بوده و مســتلزم حمایت هستند. از 
طرفــی هیات امنای صرفه جویی ارزی هم باتوجه به نیازی 
که اعلام می شود، خرید می کند. بحث حمایت کاملا درست 

است و باید به صورتی باشد که شرکت ها متضرر نشوند.






